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Finanční výbor Zastupitelstva Plzeňského kraje   

Zápis z 16. zasedání FV ZPK dne 18. září 2023  
 
 

 
 
 Prezence 

Přítomni Petr Kovařík     
 
členové:  
Lukáš Bartoň 
Mgr. Michal Černý 
Ing. Václav Chroust 
Bc. Karel Lukeš 
Ing. Miroslav Mach  
Mgr. Svatava Štěrbová 
Antonín Hyťha 
Miroslava Irlbeková 
 
 
 
 

Nepřítomni 0 
 

Omluveni Ing. et Ing. Jan Bozděch, Ph.D. 
Martin Šebesta 
 
 
 
 

  

  

Hosté Bc. Pavel Strolený, radní pro ekonomiku PK 
Ing. Karel Hladký, vedoucí odboru ekonomického KÚPK 
Ing. Martin Zaoral, referent oddělení ekonomických analýz OEK 
Radka Fodorová, referent oddělení ekonomických analýz OEK  
Mgr. Bc. Kamil František Šefl, předseda Výboru pro legislativu, 
bezpečnost a záchranný systém ZPK 
 
 

 

 

Na vědomí 

 
 
 
Odbor kancelář ředitele KÚPK  (kopie - prezenční listina) 
 

 

Číslo zasedání 16 

Datum konání  18. 9. 2023 – 15.00 hod.  

Místo konání Kladruby 

Zapisovatel Bc. Judita Soukupová 
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Program 
 

1. Zahájení  

2. Kontrola plnění předchozích usnesení Finančního výboru ZPK 

3. Vystoupení hosta  

4. Informace o průběhu a výsledcích kontrolní činnosti KÚ PK 

5. Rozpočtová opatření 

6. Plnění rozpočtu Plzeňského kraje za I. pololetí 2023 

7. Různé  

8. Závěr  

 

 

Zápis z jednání 
 

Číslo Text 

 
1 

 
Zahájení  

 
Předseda Petr Kovařík přivítal členy výboru a zahájil 16. zasedání. Přivítal 
Lukáše Bartoně, nového člena Finančního výboru ZPK, který byl zvolený 
na Zastupitelstvu Plzeňského kraje dne 12. 6. 2023.  
 
Dalším novým členem výboru je Ing. et Ing. Jan Bozděch, Ph.D., který byl 
dnes omluven. 
  
Počet přítomných členů na začátku jednání je 9, omluveni jsou 2 členové, 
výbor je tedy usnášeníschopný.  
 
Členové výboru jednohlasně odsouhlasili program a přítomnost hostů.  
 
Ověřovatelem zápisu byl zvolen Bc. Karel Lukeš. 
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Kontrola plnění předchozích usnesení FV ZPK  
 
Byla provedena kontrola plnění vlastních usnesení výboru z předešlých 
zasedání. Výbor nemá žádná nesplněná usnesení.  
 
Zpráva byla vzata na vědomí. 
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Vystoupení hosta 
 
Bc. Pavel Strolený (dále jen P. Strolený) pozdravil přítomné a informoval o 
aktuálním hospodaření PK. Příjmy jsou plněny bez problému, výdaje 
budou akcelerovat v závěru roku. Plzeňský kraj načerpal půl miliardový 
úvěr na investice (dle smlouvy s bankami). Bylo využito revolvingového 
úvěru, který byl překlopen do úvěru investičního. Ten bude splácen po 
dobu 5 let pravidelnými čtvrtletními splátkami. 
 
Ing. Hladký doplnil, že v září, říjnu a listopadu nás teprve čekají největší 
výdaje z celého roku a také dokončování projektů. Paradoxně zatím tedy 
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letos máme z projektů větší příjmy než výdaje, bylo to plánované. Na 
příštím finančním výboru sdělí bližší informace ohledně skutečného stavu 
rozpočtu. 
 
P. Strolený doplnil, že ohledně rozpočtu roku 2023, byl plánován schodek 
973 mil. Kč z titulu předfinancování projektů. Vzhledem k lepšímu výběru 
daní konečný stav nejspíš skončí nulou.  

 
Zpráva byla vzata na vědomí. 
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Informace o průběhu a výsledcích kontrolní činnosti KÚ PK 

 

Téma tohoto bodu bylo, zda by Finanční výbor ZPK měl také vykonávat 
kontroly ze své pozice.  

 

Příspěvkové organizace kraje jsou kontrolovány jednak příslušnými odbory 
KÚ PK, tak i postupně v cca 3 – 5 letých cyklech odborem ekonomickým 
(tzv. periodické kontroly hospodaření). Vše je součástí plánu kontrol na 
příslušné pololetí, který je schvalovaný Radou PK.  

  

S. Štěrbová podotkla, že zažila kontroly, které byly kontroly pro kontroly. 

M. Černý je přesvědčen, že je zde tolik kontrolních mechanismů, že dělat 
další kontroly nemá smysl.  

 

P. Strolený doplnil, že by kontroly zatím nezavrhoval, neboť může přijít 
pověření od ZPK. Případně může být zadán podnět přímo Finančnímu 
výboru ZPK.  

 
Zpráva byla vzata na vědomí.  
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Rozpočtová opatření 
 
K projednání ve Finančním výboru ZPK byl zaslán podrobný přehled 
provedených rozpočtových opatření schválených Radou Plzeňského 
kraje. Jednotlivá rozpočtová opatření podrobně okomentoval Ing. Hladký. 
  
Zpráva byla vzata na vědomí.  
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Plnění rozpočtu Plzeňského kraje za I. pololetí 2023 
 
Ing. Hladký doplnil, že členové výboru obdrželi nejaktuálnější převody 
výnosů daní. Dále je nutné říci, že ve schváleném rozpočtu pro rok 2023 
kraj počítal s meziročním navýšením daňových výnosů o 886 mil. Kč.  
Největší přebytek tvoří firemní daně, DPH a srážková daň. 
 
Průběžný výsledek hospodaření dosahuje aktuálně přebytek 774 mil. Kč.  
 
Zpráva byla vzata na vědomí.  
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Různé 
 
Ing. V. Chroust poděkoval za prohlídku kláštera. 
 
Ing. Hladký informoval o aktivitě ekonomického odboru KÚ PK (dále jen 
EO). EO se již přes rok věnuje zavedení elektronizace výkonu 
finanční/řídící kontroly na příspěvkových organizacích kraje. Navazuje tak 
na legislativní práce na zákonech o spisové službě, nového zákona o 
účetnictví a přípravě nového zákona o finanční kontrole. Ve Výboru pro IT 
již bylo 2x prezentováno s jejich podporou. Uskutečnili jsme již 4 semináře  
(v Klatovech, Plzni, Tachově a opět v Plzni) pro určené zaměstnance 
příspěvkových organizací kraje a krajského úřadu, vč. zaměstnanců 
městských úřadů (Klatovy, Tachov a Magistrát m. Plzně) na téma 
Metodika výkonu řídící kontroly.  
Vedoucí týmu je ustanovena paní Fodorová. Centrální nákup p.o. pomůže 
s vypsáním veřejné zakázky na systém.  
 
Paní Fodorová: Důležité je, aby šlo o řádné nakládání svěřených 
prostředků.  Doposud byla realita taková, že řídící kontrola byla nastavena 
pouze formálně a řídící orgán většinou neměl ani tušení, co např. 
podepisuje. S novou elektronizací se uvidí každý proces, co, kdo schválil, 
automaticky budou hlídané termíny, zda je vše vloženo do registru smluv 
apod. Mechanismus má nástroj pro výstupní kontrolu pro ředitele 
příspěvkových organizací. Ti mohou vidět na počítači, dokonce i na svém 
telefonu vše, co se děje a mohou schvalovat třeba i z mobilu na dovolené. 
V současné chvíli Plzeňský kraj spravuje 105 organizací.  103 z nich  
hlasovalo, že by tento nástroj uvítalo. 
 
Kraje Vysočina a Středočeský již s tímto elektronickým systémem řídící 
kontroly začaly. 
 
S. Štěrbová se jen chtěla ubezpečit, zda je na to Plzeňský kraj 
„hardwarově“ vybavený. Byla ujištěna, že na to stačí běžné vybavení IT.  
 
Zpráva byla vzata na vědomí.  
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Závěr 
 
Pan předseda poděkoval všem za účast a v 16.40 hod. jednání ukončil. 
Další řádné zasedání výboru proběhne 20. listopadu. 2023 od 15.00 hod. 
v Plzni. 

 
Zápis byl vyhotoven dne 12. 10. 2023 – počet stran: 4, počet příloh: 1 
 
 
 
 
 Bc. Judita Soukupová Bc. Karel Lukeš Petr Kovařík 
 
 .................  .................  ..................  .................   .................  .................  
 zapisovatel   ověřovatel zápisu   předseda výboru  


